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Ad. 1 Godkendelse af dagsorden 

Godkendt. 

 

Ad. 2 Godkendelse af referat fra møde d. 9. januar 2018 (Bilag) 

 Godkendt. 

 

Ad. 3 Orientering fra Studielederen 

Implementering af persondatalov. Pt. er de mange skabeloner ved at blive 

udfyldt. Flere uddannelser på Skolen bruger interne databaser til registrering af 

studerende, hvilket ikke er lovligt efter 1. maj 2018. Der skal fremadrettet 

bruges Qlikview, hvor man kan hente lister over de studerende. Skole-TAP 

orienteres herom på et ERFA-møde tirsdag morgen. 

Lene gør opmærksom på, at de D-VIP, som har mange timer, skal tilbydes 

kursus i PBL. Der afholdes kurser i PBL her i foråret. 

Gruppestørrelser. Det skal tydeliggøres i semesterbeskrivelserne, hvad 

uddannelsens forventninger er til gruppestørrelser og gruppearbejde. 

Studienævnene skal samtidig orientere koordinatorer og undervisere om 

studienævnets ønsker om større grupper. 

Fakultetet har orienteret Skolen om, at vi sender flere studerende ud til 

udveksling, end der kommer studerende ind på AAU. Der ønskes derfor mere 

fokus på internationalisering. Pt. er der meget få kurser på engelsk, men der 

kommer muligvis et nyt engelsk kursus på Socialrådgiveruddannelsen. Bo 

Møller Lange, fra instituttet, har lavet en lister over samarbejdsaftaler med 

andre universitetet. Lene sender listen ud efter mødet. 

Kriminologi efterlyser en fælles procedure over fortegnelsen af omfang, med 

enten antal ord eller antal tegn. Der er ikke umiddelbart nogle fælles regler, 

men de fleste bruger omfang med antal tegn. Omfang står beskrevet i 

studieordningen. Der skal være en ens beskrivelse af omfang på hele 

uddannelsen – enten i ord eller tegn. Hvis Studienævnet ønsker at lave om på 

fortegnelsen af omfang, kan dette gøres næste gang der sker en 

studieordningsændring. 

Undervisningens dag i maj. Prorektor har inviteret og udmeldt til Instituttet, at 

der skal deltage mindst 12 VIP i Aalborg og 7 VIP i København. Der er ingen 

officiel program endnu, men Lene undersøger det nærmere. Lene opfordrer 

studienævnene til at sende besked ud til underviserne om at deltage. 

 

Ad. 4 Udbud af fælles valgfag på tværs af Skolen (Bilag) 

Fælles valgfag på tværs af Skolen har længe været en diskussion i 

Studierådet. Der er nu lavet en fælles oversigt over valgfag fra de forskellige 

uddannelser. 

De udbudte valgfag skal passe ind i de enkelte uddannelser, for at der kan 

blive tale om valgfag på tværs af Skolen. Samlæsning er måske mest oplagt på 

de metodiske valgfag. 



Socialrådgiveruddannelsens valgfag er meget målrettet og tilpasset en 

professionsbacheloruddannelse. Der laves nye valgfag og ændringer af 

placering af valgfag fra 2019. Der er pt. ikke lagt op til, at de studerende kan 

tage valgfag ”ud af huset”. 

Der udbyde forskellige evalueringskurser på flere Kandidatuddannelser samt et 

5 ECTS valgfag på Sociologi Bacheloruddannelsen. Dog kan indholdet være 

svært at tilpasse til et fælles kursus på tværs. Lene foreslår at indholdet på de 

forskellige kurser ses igennem og at man ser på hvad man kan gøre for at 

ensrette kurserne. 

Kurset ”Diskurs- og narrativanalytiske tilgange til socialt arbejde” fra KSA, 

kunne måske være aktuelt for sociologistuderende. Der kunne evt. ses på 

indhold og sammenhæng med Biografisk metode på Sociologi. 

Der blev efterspurgt nogle praktiske ”værktøjs” valgfag (5 ECTS) på tværs af 

Skolen. Fx Excel og andre praktiske værktøjer. 

Der vil blive fulgt op på valgfagene på et senere møde.  

 

Ad. 5 Ændring i eksamensbekendtgørelse vedr. individuel udprøvning 

Der er kommet en udmelding om ændring i eksamensbekendtgørelsen, vedr. 

studerendes ret til individuel eksamen  ved afsluttende eksaminer. Ændringen 

er gældende fra 1. september og skal fastsættes i studieordningen. Lene 

undersøger om ændringen SKAL tilskrives i studieordningen eller/og om det 

skal i semesterbeskrivelserne. 

 Det foreslås at der henvises til Eksamensbekendtgørelsen og ikke direkte til 

formuleringen af ændringen. Der vil blive lavet en fælles formulering fra Skolen 

til alle uddannelser incl. masteruddannelsen. 

 

Ad. 6 Status vedr. selvevalueringsmøder v/Anders 

Rapporterne er ved af være færdige, og der er deadline for aflevering til Lene 

og Anders tirsdag d. 13. februar. 

 

Anders arbejder på en procesplan og datoer for afholdelse af 

selvevalueringsmøderne. Der arbejdes på, at møderne afholdes i maj og juni. 

 

Ad. 7 Plagiatscanning i Urkund 

Morten Frederiksen har haft en plagiatsag på KSA. Man er i den forbindelse 

blevet opmærksom på, at Urkund ikke scanner fra grundbøger, 

undervisningsbøger eller andre ”bog” hjemmesider, med mindre materialet er 

scannet ind og lagt ud som tilgængeligt materiale på uddannelserne. 

Lene har kontaktet AAU plagiat, for en forklaring og forhørt sig hos de andre 

studieledere. Hvis Urkund skal optimeres, skal uddannelserne scanne alt 

pensum materiale og bøger ind – hvilket ingen er interesseret i.  

Det foreslås, at alle undervisere informeres omkring Urkund. Lene laver et 

fælles skriv til alle. 



Ad. 8 Fælles håndbog på skoleniveau (Bilag til inspiration) 

I København er der lavet en fælles håndbog for nye studerende. Lene 

forespørger om Skolen skal have en fælles håndbog, så der er en fælles 

struktur på tværs af uddannelserne samt generelle informationer som gælder 

alle studerende. Dog kan der være plads til specifikke informationer for hver 

uddannelse, hvis der er behov for det. En fælles håndbog vil gøre ændringer 

og opdateringer nemmere, da informationer kun skal tilpasses et sted. 

Der var enighed om, at det er en rigtig god løsning. Lene orienterer Skole-TAP 

på ERFA-mødet i morgen, tirsdag, og hører deres mening om sagen. 

 

Ad. 9 Brainstorm ift. emner og program til Skoleseminaret d. 21. august 2018 

Det opfordres til, at tænke på aktuelle og relevante emner. Punktet tages op 

igen på de kommende studierådsmøder. 

 

Ad. 10 Studiemiljø og Studiemiljøgruppen i Sydhavnen (fast punkt) 

Socialrådgiveruddannelsen har inviteret de internationale studerende fra 

Erasmus Mundus over til cafe og fagligt oplæg i Fib. 13. 

 

Ad. 11 Eventuelt 

Der blev holdt Projektbørs i sidste uge for Sociologi, KSA og Kriminologi. Der 

var mange spændende og relevante cases og 8 oplægsholdere tilstede. Der 

var stor tilslutning fra de studerende.  
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